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INTERPELACJA 

Dotyczy: Prawidłowego oświetlenia dróg i ulic w rejonie dróg gminnych, a w szczególności 

przejść dla pieszych. 

Szanowny Panie Prezydencie. 

Działając na podstawie art. 24 pkt. 3 Ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym (Dz.U.2024.609 t.j.), zwracam się do Pana Prezydenta z zapytaniem dotyczącym 

prawidłowego oświetlenia dróg i ulic w rejonie dróg gminnych, a w szczególności przejść dla 

pieszych. 

Wszyscy doskonale zdajemy sobie sprawę, że przejścia dla pieszych powinny być 

oświetlone w taki sposób, aby kierowca miał możliwość obserwacji sytuacji drogowej oraz 

oczekującego na przejście pieszego, natomiast pieszy miał możliwość obserwacji zbliżających 

się do niego pojazdów. Prawidłowość oświetlenia zmniejsza ryzyko kolizji z pieszymi 

i rowerzystami, którzy są wtedy lepiej widoczni i tym samym poprawiają komfort jazdy 

kierującym. Z tego też względu jakość oświetlenia powinna być systematycznie kontrolowana 

pod względem oceny luminacji oraz natężenia oświetlenia. Daje to podstawy do podjęcia 

decyzji o konieczności przeprowadzenia ewentualnych modernizacji. 

Na szczególną uwagę i analizę zasługują tu przejścia na ul. Witkacego (przy aptece oraz 

Delikatesach). Mają one niski poziom oświetlenia oraz nieczytelne oznakowanie poziome, co 

jest bardzo niebezpieczne w warunkach ograniczonej widoczności, takich jak mgła czy deszcz. 



W związku z powyższym proszę Pana Prezydenta o informacje dotyczące ilości 

przeprowadzanych w roku kontroli jakości oświetlenia na drogach gminnych, gdyż nie można 

opierać się tylko na zgłoszeniach mieszkańców oraz rozwiązań na wymienionych przejściach. 

Z wyrazami szacunku, 

Radny Rady Miasta Zgierza 


